
Referat af medlemsmøde i Den Danske Præsteforening, Fyns stift 

 onsdag den 6. november 2024 i Ansgar sognegård. 

 

1. Velkomst og navnerunde 
 
2. Valg af dirigent og referent  
Nicolai Røge valgt til dirigent 
Johannes Nissen valgt til referent 
 
3. Stiftskredsbestyrelsens beretning 
Johannes Nissen redegjorde overordnet for de overståede lønforhandlinger. 
 
4. Hovedbestyrelsens årsberetning (med efterfølgende spørgsmål og diskussion) 
Katrine Bjørn Andersen og Mette Kathrine Grosbøll redegjorde. 
Ok 24 resultaterne blev gennemgået 
Vejledningerne til tjenesteboliger er i gang med at blive gennemgået og moderniseret. 
Tjenesteboliger til stillinger bør have en ensartet behandling. For meget uigennemsigtighed. 
Uenighed med Landsforeningen om principperne for kontor i tjenestebolig. 
Stor uenighed om værdien af at lægge boligerne op i provstiet. 
Arbejdsmiljø med fokus på: supervision, Kollegialitet, Ny personalepolitik for præster. 
Paraplyrapport som var reaktion på undersøgelserne om mobning og arbejdsmiljø. 
Ny anonym trivselsundersøgelse kommer i foråret 2025. 
Nicolai Røge: Personalepolitik; efterspørger en ”onboardingstrategi” til nye præster, altså 
introduktion til den konkrete arbejdsplads. Exitstrategi for præster? Hvad kan man gøre for folk, 
der bliver fyret, eller går af andre grunde. 
AK Rafn Hauge. Konfliktmæglere bliver ikke brugt i det omfang der kunne være nyttigt. Evt. ikke 
for tæt på i stiftet. Fokus på praktiske råd og forebyggelse af komplet sammenbrud. 
Stiftskredsbestyrelsen bør tage disse emner med til biskoppen. 
Dorthe Tofte-Hansen: problemer med præsters 6-dages arbejdsuge kontra de øvrige 
medarbejderes 5-dages uge. 
Lene Christensen svarer altid ærligt på sin APV. Er det et problem? AKRH er man interesseret i 
provstens handleplaner. 
Uddannelsespolitik: 
1a-erne løser ikke problemerne (der er for få, og det går langsomt), men efteruddannelse bliver 
ikke mindre vigtigt. 
Funktionspræster: ikke så meget nyt. Funktionspræster føler sig stadig glemt i både systemet og af 
foreningen. HB er bevidst om problemerne.  
Prf. Har givet høringssvar om ny højmessevejledning og ændringer i love om kompetencer mellem 
ministerium og stifter. Prf. stærkt kritisk overfor begge. 
Erindringer om valg til hovedbestyrelse i 2025, og ligeledes valg til bestyrelsen i Landsforeningen af 
Menighedsråd i 2025. 
 
5. Valg af repræsentanter og suppleanter til repræsentantskabsmødet den 4.-5. februar 2025 i 
Middelfart.  



Valgt som repræsentanter: 
Dorthe Terp Dahl 
Mikkel Holmegaard Larsen 
Annie Løvig Thomassen 
Nicolai Røge 
 
Valgt som suppleanter: 
Anders Aastrup 
Lene Kjemtrup Christensen 
Mathias Skærved 
 
6. Eventuelt 
Dorthe Tofte-Hansen: måske bedre udmelding af medlemsmødedato. 


